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PROTOKÓŁ Nr 28/21 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi 

z 23 czerwca 2021 roku 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali 117 oraz sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki w godz. od 14.00 do 16.30. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki; 

3. Dominika Wiśniewska – dyrektor Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury w 

Trzciance; 

4. Katarzyna Hołyst – kierownik działu Centrum Kultury przy BPiCK 

w Trzciance; 

5. Iwona Kubacka – dyrektor Szkoły Podstawowej w Przyłękach; 

6. Katarzyna Matkowska – Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi 

„PRZYJAŹŃ”; 

7. Wioletta Flisikowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Rychliku; 

8. xxxxxxxx – nauczyciel; 

9. Małgorzata Złocińska – z-ca dyrektora Szkoły Podstawowej w Rychliku; 

10. Karolina Boch-Bobik – Podinspektor ds. promocji i aktywizacji; 

11. Anna Kasperek – kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący komisji pan 

Wincenty Kilian, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz 

obecnych gości.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia 

Radny Zygmunt Czarny poprosił, aby krótko zreferować, jak wyglądała 

wizyta studyjna burmistrza Trzcianki i grupy radnych w biokompostowni w 

Suchym Lesie, która odbyła się na początku czerwca. 
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Przewodniczący komisji zaproponował, by omówić ten temat w punkcie: 

Sprawy wniesione do Komisji. Następnie w związku z potrzebą omówienia 

propozycji projektu uchwały na udzielenie wyższej dotacji dla Szkoły Podstawowej 

im. Przyjaciół Lasu w Rychliku oraz Szkoły Podstawowej w Przyłękach oraz 

obecnością na posiedzeniu przedstawicielek wyżej wymienionych szkół, 

zaproponował zmianę w porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Dyskusja nad wyrażeniem zgody na udzielenie większej dotacji dla Szkoły 

Podstawowej im. Przyjaciół Lasu w Rychliku oraz Szkoły Podstawowej 

w Przyłękach. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr 27/21 z dnia 01.06.2021 r.  

5. Dyskusja nad sprawami związanymi z organizacją dożynek gminnych oraz 

komisjami konkursowymi związanymi z dożynkami (Piękna Wieś). 

6. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

7. Sprawy wniesione do komisji. 

8. Wnioski komisji.  

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Komisja zatwierdziła porządek posiedzenia w głosowaniu: za 7, przeciw – 0, 

wstrzymało się 0. 

Ad 3) Dyskusja nad wyrażeniem zgody na udzielenie większej dotacji dla 

Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół Lasu w Rychliku oraz Szkoły Podstawowej 

w Przyłękach 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił o zabranie głosu  

w sprawie panią Jadwigę Durejko dopytując, jakie są ustalenia z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych, czy projekt dotyczący wsparcia finansowego wyżej 

wymienionych szkół ma wejść do porządku obrad nadchodzącej sesji Rady 

Miejskiej? 
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Radna Durejko poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych nie było woli wprowadzenia uchwały, w treści zaproponowanej przez 

radną. Natomiast Komisja Spraw Społecznych zaproponowała uchwałę 

zadowalającą wszystkie strony, czyli panie dyrektor mają przygotować kwoty, 

jakie im brakują do prowadzenia działalności placówek i te konkretne kwoty 

pojawią się w uchwale. Radna J. Durejko zaznaczyła jednak, że jest do 

dofinansowanie do końca września. Byłoby to bieżące wsparcie szkół, by nie 

utraciły zdolności finansowej.  

(Przewodniczący Wincenty Kilian ogłosił przerwę w celu przeniesienia posiedzenia 

komisji do sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki.)  

Po przerwie głos zabrał radny Józef Łastowski, który nawiązał do 

poprzedniej komisji, gdzie wywiązała się dyskusja, że brak jest woli radnego, aby 

wesprzeć wspomniane szkoły. Radny wyjaśnił, że jest za tym, by szkołom tym  

w trudnej sytuacji pomóc, ale był przeciwny dyskutowaniu tego tematu na 

posiedzeniu Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi. Radny J. Łastowski 

poinformował, że również był na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych  

i zauważył, że wskaźnika nie można zmienić, a jedynie zwiększyć wysokość 

dotacji i jednocześnie oświadczył, że będzie głosował za udzieleniem takiej 

niezbędnej pomocy szkołom.  

Radna Jadwiga Durejko poinformowała, że była na posiedzeniu Komisji 

Spraw Społecznych, gdzie została zaproponowana uchwała, która wprowadzi 

brakujące kwoty dla ww. szkół do końca września. Będą to tak zwane niezbędne 

środki i Burmistrz Trzcianki będzie musiał taką kwotę zabezpieczyć w budżecie 

gminy. Radna zauważyła, że we wrześniu problem powróci.  

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian zaprosił do wypowiedzi 

przedstawicieli szkół i dopytał skąd bierze się to ograniczenie dofinansowania 

szkół? 

Głos zabrała pani Wioletta Flisikowska dyrektor Szkoły Podstawowej  

w Rychliku, która wyjaśniła że obecnie szkoła dostaje o 25% mniej w stosunku 

do roku poprzedniego. Wskaźnik nie jest ustalony przez gminę, ale przez 



4 
 

Ministerstwo. Łącznie w ciągu ostatnich 2 lat jest mniej dotacji o 43% - co 

powoduje, że brakuje środków na wypłaty i bieżące wydatki.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zaproponował głosowanie nad 

wprowadzeniem do porządku nadchodzącej sesji projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie dotacji wyższej niż określona w art. 25 ust. 1 

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych dla Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół 

Lasu w Rychliku oraz Szkoły Podstawowej w Przyłękach.  

O głos poprosiła radna Aneta Flis, która zauważyła, że dotacja nie powinna 

być wprowadzona w formie uchwały, a jako autopoprawka zaproponowana przez 

Burmistrza do uchwały budżetowej. Taka uchwała byłaby nieważna, Komisja 

jedynie nadaje kierunek Burmistrzowi – takie są ustalenia z Komisji Spraw 

Społecznych.  

Radny Zygmunt Czarny zapytał radną Flis, czy jest za tą uchwałą czy nie? 

Radna Aneta Flis odpowiedziała, że wszyscy są za tym, aby pomóc szkole, 

ale nie za wszelką cenę. To powinna być autopoprawka do budżetu wprowadzona 

przez Burmistrza, która uzupełni środki na przetrwanie szkół.  

Radna Jadwiga Durejko potwierdza, że musi być to poprawka do uchwały 

budżetowej, a panie dyrektor muszą wcześniej wskazać kwoty, jakich potrzebują.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki poinformował, że przyjął do 

wiadomości opinię Komisji Spraw Społecznych, aby zabezpieczyć finansowanie 

tych szkół do września i do sesji Rady Miejskiej na pewno coś zaproponuje. 

Burmistrz zauważył, że teraz uchwała jest pusta (brak kwot) więc nie ma czego 

głosować.  

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian zaproponował, by komisja 

ustosunkowała się do tego problemu, do propozycji projektu uchwały, aby znalazła 

się na sesji, a treść uchwały będzie głosowana podczas sesji. Komisja w takim razie 

przyjęła informację, że w pełni wypełniona uchwała będzie zaproponowana na 

sesji.  

4) Zatwierdzenie protokołu Nr 27/21 z dnia 1 czerwca 2021 r. 
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Protokół Nr 27/21 z dnia 1 czerwca 2021 r. został zatwierdzony w 

głosowaniu: za 8 (jednogłośnie). 

Ad 5) Dyskusja nad sprawami związanymi z organizacją dożynek gminnych 

oraz komisjami konkursowymi związanymi z dożynkami (Piękna Wieś).  

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian powitał panią Dominikę 

Wiśniewską – dyrektor Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury w Trzciance  

i poinformował, że w tym roku uda się zorganizować dożynki gminne w formie 

stacjonarnej. Następnie poprosił panią dyrektor o zabranie głosu.  

Pani Dominika Wiśniewska poinformowała komisję o bieżących pracach 

nad organizacją dożynek - został powołany zespół ds. organizacji dożynek, który 

będzie wspierał BPiCK w organizacji dożynek. Cały plan działań jest już gotowy 

wraz z oprawą muzyczną. Obecnie wysokość dotacji na organizację dożynek 

wynosi 20 tys. zł, ale pani Wiśniewska wyraziła nadzieję że możliwe są 

oszczędności z budżetu przeznaczonego na tegoroczne Dni Trzcianki. Na dzień 

dzisiejszy jednak wsparcie finansowe będzie potrzebne.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zauważył, że podczas 

konstruowania budżetu zakładano, że – w związku z pandemią koronawirusa - 

dożynki 2021 się nie odbędą, stąd ustalono kwotę w wysokości jedynie 20 tys. zł. 

Przewodniczący zauważył, że dożynki docelowo pochłaniają kwotę 2 razy większą 

i będzie proponował, by kwota została zwiększona o kolejne 20 tys. zł. 

Przewodniczący przypomniał, że zwyczajowo podczas posiedzenia Komisji 

Środowiska i Rozwoju Wsi proponowany jest komitet organizacyjny dożynek.  

Pani Dominika Wiśniewska dyrektor BPiCK przedstawiła propozycję składu 

tego komitetu na prośbę przewodniczącego Kiliana:  

1. sołtys wsi Biała,  

2. przewodniczący Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi Wincenty Kilian, 

3. radny Ryszard Wilant, 

4. radna Aneta Flis, 

5. kierownik Referatu Edukacji, Kultury i Sportu, 

6. kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
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7. kierownik CK Katarzyna Hołyst, 

8. księgowa BPiCK Patrycja Zborowska, 

9. dyrektor Muzeum Ziemi Nadnoteckiej Elżbieta Wiśnicka, 

Kierownikiem zespołu jest pani Dominika Wiśniewska dyrektor BPiCK.   

Radna Jadwiga Durejko dopytała, gdzie planowane są tegoroczne dożynki, 

na co otrzymała odpowiedź, że odbędą się one 4 września we wsi Biała.  

Radna Jadwiga Durejko zapytała na jakiej zasadzie została wyłoniona wieś 

organizująca dożynki. 

Odpowiedzi udzieliła radna Aneta Flis, która wyjaśniła, że podczas 

spotkania sołtysów zapytano, która wieś jest zainteresowana organizacją 

tegorocznych dożynek – zgłosiła się jedynie wieś Biała. 

Ponownie głos zabrała pani Dominika Wiśniewska, która poinformowała, że 

BPiCK nie rozliczyła jeszcze środków przeznaczonych na Dni Trzcianki i możliwe, 

że tam znajdą się oszczędności, które będą mogły być przeznaczone na organizację 

dożynek. 

Następnie przewodniczący Wincenty Kilian poinformował, że komisja 

powinna wskazać dwóch członków komisji konkursowej konkursu Piękna Wieś. 

Radna Jadwiga Durejko zaproponowała radnego Zygmunta Czarnego, który 

wyraził zgodę na bycie członkiem tejże komisji. 

Pani Aneta Flis zaproponowała radnych Jana Czarneckiego i Józefa 

Łastowskiego. 

Przewodniczący Kilian również zaproponował pana Józefa Łastowskiego ze 

względu na jego doświadczenie z poprzednich konkursów. 

Radny Jan Czarnecki oświadczył, że nie jest w stanie zostać członkiem 

komisji konkursowej. 

Radny Zygmunt Czarny również zaproponował, aby kolejnym członkiem 

komisji konkursowej został radny Józef Łastowski.  

Radny Józef Łastowski dopytał, ilu i jacy pracownicy urzędu będą również 

członkami komisji konkursowej.  
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Przewodniczący komisji Wincenty  Kilian odpowiedział, że Burmistrz 

wytypuje 2 pracowników urzędu. Następnie przewodniczący poprosił Burmistrza  

o wskazanie tychże pracowników i jaka kwota jest przeznaczona na konkurs? 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz odpowiedział, że jest to kwota około 

40 tys. zł. Pracownicy do komisji konkursowej nie zostali jeszcze wytypowani.  

Radny Józef Łastowski po namowach członków komisji, wyraził zgodę na 

bycie członkiem komisji konkursowej.  

Przewodniczący Wincenty Kilian oznajmił, że komisja wyłoniła członków 

komisji konkursowej – panów Zygmunta Czarnego i Józefa Łastowskiego.  

Radny Józef Łastowski zauważył, że z reguły komisja dwa razy robiła 

objazdy oceniające uczestników konkursu. Warto rozważyć, czy w tym roku nie 

powinien być tylko jeden objazd (z reguły pierwszy objazd odbywał się wiosną, 

więc jest już stosunkowo późno, byłby za mały odstęp między dwoma objazdami).  

W związku z powyższym, pani Aneta Flis poprosiła, aby do spotkania 

dołączyła pani Karolina Boch-Bobik zajmująca się organizacją konkursu. 

W międzyczasie radna Jadwiga Durejko poprosiła o podanie więcej 

szczegółów odnośnie organizacji dożynek, jaki będzie przebieg, jaki zespół będzie 

grał? 

Pani Dominika Wiśniewska dyrektor BPiCK odpowiedziała, że zespół 

jeszcze nie jest jeszcze wybrany, ponieważ nie jest znany ostateczny budżet 

dożynek. Jeżeli chodzi o organizację dożynek, przebieg imprezy jest już 

zaakceptowany przez przewodniczącego komisji oraz radnego Ryszarda Wilanta. 

Zabawa dla zespołu jest zabezpieczona od 20 do 4 rano. Występowały będą 

również różne grupy artystyczne z BPiCK. Do współpracy zaproszono również 

Szkołę Podstawową w Białej.  

Do spotkania dołączyła kierownik Referatu Ochrony Środowiska – pani 

Anna Kasperek.  

Radna Aneta Flis dopytała panią Kasperek, jak będą wyglądały objazdy 

podczas konkursu Piękna Wieś, czy będą dwa czy jeden? 
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Pani Anna Kasperek poinformowała, że na pewno będą dwa objazdy, daty 

nie są jeszcze znane. Pani Kasperek zasugerowała, by poprosić jeszcze panią 

Karolinę Boch-Bobik, która zajmuje się organizacją konkursu.  

Radna Jadwiga Durejko zaproponowała, by w tym roku odbył się tylko jeden 

objazd. 

Pani Karolina Boch-Bobik stwierdziła, że zgodnie z regulaminem są dwa 

objazdy: pierwszy z końcem czerwca, drugi około tygodnia przed dożynkami. To 

zależy od komisji, ale uważa, że powinny być dwa objazdy. 

Pani Dominika Wiśniewska zapytała, czy w tym roku wyjątkowo nie można 

zrobić jednego objazdu?  

Radna Aneta Flis zauważyła, że jednak regulamin stanowi o dwóch 

objazdach i mieszkańcy o tym wiedzą. Trzeba zatem poinformować mieszkańców 

o wyjątku w tym roku i jednym objeździe.  

Pani Boch-Bobik stwierdziła, że jeden objazd w sierpniu (przed dożynkami 

będzie dla mieszkańców akceptowalny oraz poinformowała, że obecnie 

zgłoszonych jest 14 wsi w konkursie „Piękna Wieś”, w kategorii budynki 

mieszkalne jest 10 budynków i w zagrodach wiejskich - 6.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zapytał, czy są jeszcze pytania 

odnośnie konkursu i zauważył, że mieszkańcy na pewno zrozumieją, że tegoroczne 

zmiany w regulaminie konkursu wynikają też z trudnych warunków 

spowodowanych pandemią.  

Radna Aneta Flis dopytała, czy w związku ograniczeniem liczby objazdów 

nie powinna zostać wprowadzona zmiana do regulaminu konkursu? 

Komisja ustaliła, że uczestnicy, którzy zgłosili się do konkursu, podpiszą 

oświadczenia, że wyrażają zgodę na jeden objazd w ramach konkursu (w drodze 

wyjątku z powodu covid).  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poinformował, że w ramach 

uroczystości dożynkowych organizowany jest również konkurs „Wystrój Wsi” - 

dotyczy wsi Biała.  
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Radna Aneta Flis wyjaśniła, że jest to konkurs koordynowany przez radę 

sołecką i ona sponsoruje nagrodę. Jest również propozycja konkursu „Piękny 

trawnik” - sponsorem ma być lokalna trzcianecka firma. Na razie w fazie 

przygotowań i planów.  

Głos zabrał radny Ryszard Wilant, który zapewnił, że wieś Biała i komitet 

dożynkowy zrobi wszystko, żeby dożynki były udane.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zakończył punkt związany z 

organizacją dożynek i podziękował przybyłym gościom. 

Ad 6) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił Burmistrza Jaworskiego, 

by zaprezentował proponowane zmiany w uchwale budżetowej. 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki poinformował, że główne 

zmiany dotyczą tematów oświatowych, nastąpi zwiększenie środków w tym 

zakresie – dotyczy to szkół: katolickiej, w Rychliku i Przyłękach. Pojawiły się też 

nowe wydatki związane m.in. z pozyskaniem dofinansowań. Główną dotacją jest 

700 tys. zł dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (80 tys. 

zł wprowadzane do budżetu, 620 tys. zł do WPF-u). Burmistrz Krzysztof Jaworski 

zaproponował podział tych środków na 3 zadania:  

1. 550 tys. zł na kwestie wodno-kanalizacyjne w Runowie, 

2. 30 tys. zł przeznaczyć na budowę chodnika do sali wiejskiej w Pokrzywnie, 

3. 120 tys. zł zapoczątkowanie remontu remizy OSP w Nowej Wsi.  

Przewodniczący Wincenty Kilian zapytał, czy dotacja została przyznana  

w związku z jednym konkretnym wnioskiem czy po prostu dlatego, że gmina 

złożyła kilka wniosków? I czy tę dotację można dzielić na realizację kilku zadań? 

Burmistrz poinformował, że środki te są przeznaczone na zadania 

inwestycyjne, majątkowe i tylko z tego rozlicza się daną gminę. Burmistrz 

kontaktował się już z gabinetem wojewody, który nie zaprzeczył możliwości 

realizacji kilku zadań w ramach dofinansowania – wystarczy napisać oświadczenie 

po podjęciu takiej decyzji, na co zostaną wydatkowane środki.  
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Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zauważył, że nie zgadza się  

z takim podejściem. Przewodniczący słyszał od posła, że program ma być 

kontynuowany i mają być uruchamiane kolejne środki z Funduszu. Czy w związku 

z tym, później będziemy mogli nadal starać się o środki na remont remizy w Nowej 

Wsi i chodniki w Pokrzywnie? Czy nie zrobimy sobie problemu? 

Burmistrz odpowiedział, że zwracając się z wnioskami, nie wiadomo do 

końca na jakie zadania jest to pomoc. Natomiast te środki muszą po prostu być 

majątkowe i z tego gmina jest rozliczana. 700 tys. zł jest już teraz na kontach 

gminy i od nas zależy, na co je wydamy.  

Radny Jan Czarnecki zapytał, czy pieniądze musimy już teraz 

rozdysponować? Czy decyzję możemy podjąć później? 

Burmistrz zauważył, że wprowadzamy te środki jak najszybciej, by już 

można było z nich korzystać. 

Radny Jan Czarnecki zauważył, że problem jest również z drogą z płyt jomb 

w Stobnie – szacowany koszt realizacji był palowany na kwotę 212 tys zł. 

Natomiast po przetargu wyszła kwota powyżej 500 tys. zł. Jak Burmistrz 

zaopatruje się na ten problem? 

Burmistrz odparł, że myśli nad tym. Teoretycznie można by przeznaczyć na 

ten cel środki z tych 700 tys. zł. Przede wszystkim zapytanie będzie powtórzone, 

więc jest szansa, że tę kwotę powyżej 500 tys. zł da się zbić.  

Radny Jan Czarnecki dopytał, jakie są rozwiązania, czy inwestycja stoi pod 

znakiem zapytania czy np. remontowany odcinek zostanie skrócony?  

Burmistrz odpowiedział, że nie ma możliwości zmiany (pomniejszenia) 

zakresu zadania, musi się on odbyć na kilometrze. Do sesji prawdopodobnie jakieś 

propozycje się pojawią w postaci przesunięć w wydatkach w tym zakresie.  

Radny Jan Czarnecki wyraził obawę, czy realizacja tej inwestycji jest 

możliwa? Poprosił o jasną informację w tej kwestii.  

Burmistrz zauważył, że obecnie w urzędzie trwają intensywne prace pani 

skarbnik i burmistrza Putyrskiego nad znalezieniem środków na tę inwestycję. 

Planowane jest zbicie inwestycji drogowych w jedną grupę, gdzie można sięgać po 
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środki na poszczególne zadania. Burmistrz chce zrealizować każde zadanie  

w budżecie, ale trzeba znaleźć na to środki, i te rozwiązania będą zaproponowane 

Radzie Miejskiej na sesji.  

Radna Jadwiga Durejko powiedziała, że w ramach środków dotyczących 

PGR-ów - otrzymaliśmy kwotę konkretnie na Runowo. Tak były opisane konkretne 

zadania, jakie mają być w ramach tych kwot zrealizowane. Jak zatem będzie 

wyglądała realizacja tych zadań, skoro środki mają być podzielone?  

Burmistrz zauważył, że środki są już na naszym koncie i nie są 

kontrolowane. Mają być wydane na wydatki majątkowe i ich wydatkowanie jest 

elastyczne. Podział tych środków (też na Pokrzywno i Nową Wieś) to wyłącznie 

propozycja Burmistrza, a Rada podczas sesji podejmie decyzję.  

Radna Jadwiga Durejko podsumowała, że jeżeli pieniądze zostały przyznane 

na Runowo, to należy tę inwestycję zrealizować w całości i dopiero przechodzić 

dalej, a nie zaczynać wszystko po trochu. 

Radny Józef Łastowski powiedział, że mu propozycja Burmistrza odpowiada 

i pieniądze te należy podzielić między te 3 wsie.  

Radny Zygmunt Czarny zapytał, że skoro mamy rozpocząć te 3 inwestycje, 

to do której dokładamy? Bo środków na pewno nie starczy.  

Przewodniczący Wincenty Kilian zauważył, że kwotę w Runowie na etapie 

składania wniosku trzeba było zwiększyć. W związku z powyższym, zaproponował 

aby komisja złożyła wniosek, aby kwota dofinansowania z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w wysokości 700 tys. zł została przekazana w całości na 

realizację projektu w Runowie.  

Wniosek został odrzucony w głosowaniu za – 3, przeciw – 3, wstrzymało się – 

2.  

Burmistrz kontynuował opisywanie proponowanych zmian w budżecie. 

W ramach bieżących wydatków przeznacza się środki na bieżące cząstkowe 

remonty dróg, na zakup biletomatu w urzędzie czy remont samochodu służbowego. 

Otrzymano również dwie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na wymianę kotłowni w Nowej Wsi i Stobnie w 
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budynkach komunalnych. Pożyczki umorzone będą w 15%. Planowane są również 

półpodziemne pojemniki na odpady na wszystkich trzcianeckich plażach (3 

zestawy). 30% to dotacja i 70% pożyczka zwrotna. Planowane jest też 

przeznaczenie 25 tys. zł na modernizację sieci deszczowej na terenie targowiska 

miejskiego w Trzciance. Wprowadza się wydatki na zaprojektowanie Parku 

Pokoleń w kwocie 6 tys. zł (ul. Gorzowska, za ul. Zielną). Burmistrz poinformował 

również o planowanym dofinansowaniu do witraży w kościele pw. św. Jana 

Chrzciciela w Trzciance w kwocie 20 tys. zł (wniosek z Komisji Gospodarczej – 

kwota większa: 30 tys. zł). Planowany jest również dofinansowanie do monitoringu 

w Szatni na Medal na plaży nad jeziorem Logo. Deficyt zwiększa się o 1 mln 100 

tys. zł z czego 650 tys. zł to wolne środki wprowadzone do budżetu, natomiast 

pozostała część do pożyczki. Burmistrz przewiduje zmiany do uchwały budżetowej 

podczas nadchodzącej sesji związane m.in. z projektami drogowymi,  

z dofinansowaniami drogowymi (np. Rudce), dofinansowaniu dożynek czy szkół – 

zakładane są zatem autopoprawki do budżetu. 

Przewodniczący Wincenty Kilian zapytał, czy członkowie komisji mają 

jeszcze jakieś pytania odnośnie budżetu. W związku z wyczerpaniem dyskusji, 

przystąpiono do głosowania.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok w głosowaniu: za – 3, przeciw 

– 3, wstrzymujących się – 2. 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzcianka na lata  2021-2032 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi przyjęła projekt uchwały przez 

aklamację.  

3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVII/388/21 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie wystąpienia pokontrolnego 

z przeprowadzonej kontroli zamówienia publicznego związanego z 

projektowaniem nowego systemu identyfikacji wizualnej gminy Trzcianka z 

uwzględnieniem rzetelności, celowości i gospodarności. 
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Burmistrz poinformował, że jest to projekt, który wyszedł od 

przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki.  

Radna Jadwiga Durejko zapytała Burmistrza dlaczego nie wykonuje 

uchwały Komisji Rewizyjnej nakazującej zatrzymanie używania nowego logo 

Trzcianki, która weszła w życie? Zwróciła uwagę Burmistrzowi, że powinien 

wykonywać uchwały Rady. Fakt, że wpłynęła skarga mieszkańca Trzcianki na tę 

uchwałę nie powoduje jej wstrzymania. Natomiast jeśli chodzi o ww. uchwałę 

zmieniającą, radna wolałaby się nie wypowiadać, ponieważ jest to propozycja pana 

przewodniczącego Rady.  

Przewodniczący Wincenty Kilian zauważył, że projekt uchwały nie został 

podpisany przez radcę prawnego.  

Burmistrz poinformował, że projekt tej uchwały nie został skierowany do 

urzędu. Autor również się nie podpisał pod treścią uchwały. Ewentualne 

nieścisłości pani mecenas może wyjaśnić podczas sesji Rady Miejskiej.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały.  

4) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi 

Radni Wincenty Kilian i Jadwiga Durejko zauważyli, że pod niniejszą 

uchwałą również nie ma podpisu radcy prawnego.  

Burmistrz przypomniał, że uzasadnienie tej uchwały również jest napisane 

przez pana przewodniczącego Rady Miejskiej, który jej nie podpisał.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały.  

5) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian krótko przedstawił treść uchwały. 

Następnie Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

6) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. (Nowa Wieś). 
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Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian krótko przedstawił treść uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

7) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. (Stobno) 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian krótko przedstawił treść uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

8) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXV/354/21 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poinformował, że zmiana polega 

na tym, że jeden z członków Komisji Mieszkaniowej zrezygnował z pełnionej 

funkcji.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały.  

9) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił Burmistrza Jaworskiego, 

aby odniósł się do projektu uchwały.  

Burmistrz poinformował, że wniosek w zasadzie się nie zmienił, natomiast 

ustawodawca stwierdził, że wzór wniosku ma być przyjęty uchwałą Rady Gminy, 

a nie decyzją Burmistrza.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

10) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/312/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki poinformował, że jedyną 

zmianą jest zmiana trybu z konkursowego na pozakonkursowy.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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11) Projekt uchwały w sprawie zaopiniowana wniosku Nadleśnictwa Zdrojowa 

Góra o uznanie za ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych 

gminy Trzcianka 

Pan Krzysztof W. Jaworski  Burmistrz Trzcianki krótko wyjaśnił projekt 

uchwały. Opinia Rady Gminy w tej sprawie jest wymagana, ale nie jest wiążąca.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

12) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego na terenie gminy Trzcianka oraz udzielenia 

upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił Burmistrza o komentarz 

do projektu uchwały.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o to, żeby 

wierzytelności, które rodzice dzieci mają wobec przedszkoli i szkół mogły być  

ściągane przez dyrektorów bezpośrednio. Kolejna uchwała dotyczy żłobków.  

Radna Jadwiga Durejko zwróciła uwagę na punkt dotyczący zgłaszania 

nieobecności dziecka w przedszkolu. Jej zdaniem należałoby w §2 ust. 2 wykreślić 

fragment „pod warunkiem wcześniejszego powiadomienia przedszkola o 

nieobecności”.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki zauważył, że ten fragment 

uchwały nie podlega zmianie, a jedynie ten dotyczący upoważnień.  

Radna Janina Kamińska zauważyła, że zgłoszenie nieobecności musi być, 

ponieważ za posiłki się płaci.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

13) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka 

i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez 

gminę Trzcianka oraz udzielenia upoważnienia do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu administracji publicznej 
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

14) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/52/19 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych 

w gminie Trzcianka oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Trzcianka i inne organy 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

15) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr L/464/18 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 28 czerwca 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielenia 

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin niektórych nauczycieli 

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki krótko wyjaśnił treść 

uchwały. Następnie Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian poinformował, że nad pozostałymi 

projektami uchwał, które są przewidziane  na najbliższą sesję odbyła się już 

dyskusja.  

Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki poinformował, że dojdzie 

jeszcze do porządku obrad na sesję uchwała dotycząca dofinansowania do witraży 

w kościele pw. św. Jana Chrzciciela w Trzciance oraz, jeśli Rada wyraża zgodę, 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju Sołectw: 

Runowo, Rychlik w gminie Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi przegłosowała propozycję włączenia do 

nachodzącej sesji projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii 

Rozwoju Sołectw: Runowo, Rychlik w gminie Trzcianka jednogłośnie 8 za.  
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Ad 7) Sprawy wniesione do komisji 

Przewodniczący Kilian poinformował, że nie ma spraw wniesionych do 

Komisji.  

Ad 8) Wnioski komisji. 

Wnioski do burmistrza Trzcianki: 

1. Radny Ryszard Wilant poprosił burmistrza Trzcianki o wpłynięcie na firmę 

Kombud, aby zadbała o cmentarz komunalny w Białej. Obecnie teren ten jest 

bardzo zaniedbany w związku z porastająca go roślinnością trawiastą. 

2. Radna Jadwiga Durejko przekazała prośbę od pani sołtys Wapniarni I dotyczącą 

likwidacji dziur na trasie wyjazdu z Wapniarni I (w kierunku Trzcianki przy 

zjeździe na Łomnicę, Żurawiec). 

3. Radna Jadwiga Durejko przekazała wniosek od mieszkańca Trzcianki dotyczący 

zmiany oznakowania drogi wojewódzkiej nr 178 na odcinku o długości ok. 350 m 

– dotyczy postawienia znaku zakazu wyprzedzania. Mieszkaniec składał wcześniej 

wniosek w tej sprawie bezpośrednio do oddziału Wielkopolskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Czarnkowie. W ostatnim czasie w opisanym miejscu miał 

miejsce kolejny wypadek samochodowy, w związku z czym mieszkaniec zwrócił 

się z prośbą, aby wniosek do WZDW w tej sprawie ponowić za pośrednictwem 

burmistrza Trzcianki. Odpowiedź WZDW w Czarnkowie na pierwszy wniosek 

mieszkańca stanowi załącznik do protokołu. 

4. Wniosek Komisji, aby kwota dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w wysokości 700 tys. zł została przekazana w całości na realizację 

projektu w Runowie. Wniosek odrzucony w głosowaniu za 3, przeciw – 3, 

wstrzymało się – 2.  

Wnioski na sesję: 

1. Wniosek Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi dotyczący zwiększenia środków 

finansowych na organizację dożynek w Białej. Obecnie zaplanowany budżet to 20 

tys. zł. Przewodniczący komisji Wincenty Kilian proponuje zwiększyć tę kwotę o 

kolejne 20 tys. zł. Komisja przyjęła wniosek w głosowaniu jednogłośnie 7 za.  
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Ad 8) Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący komisji 

Wincenty Kilian zamknął posiedzenie komisji.  

 

  Protokolant       Przewodniczący Komisji 

/-/Paulina Baniak            /-/Wincenty Kilian 

 


